
Protokół Nr. XIII z obrad sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce 
z dnia 30 października 2003 roku.  
 
Na początku obrad sesji Rady Miejskiej  przedstawiciele Polskiego Związku 
Koszykówki za zorganizowanie w Ostrołęce „ Festiwalu Mini Koszykówki „ w 
którym wzięło udział kilkuset młodych adeptów basketu odznaczyli złotą 
odznaką Prezydenta Miasta Ryszarda Załuskę , srebrne odznaki otrzymali 
Dariusz Zambrzycki oraz Henryk Trzeciak , a brązową odznakę otrzymał 
Wojciech Zarzycki. W Ostrołęce zostaliśmy nie tylko znakomicie przyjęci ale i 
zostaliśmy tu bardzo dobre warunki do rozegrania festiwalu powiedział nam 
Janusz Kotulski z PZKosz.W przyszłym roku planujemy zorganizowanie 
następnego festiwalu, oraz zorganizowanie meczu kadry młodzieżowej  
reprezentacji Polski.  
Ad. do pkt 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram XIII sesję Rady Miejskiej w Ostrołęce .  Na   Sekretarza obrad 
proponuję Pana  radnego  Marka Sutnika. Czy  ktoś wnosi jakieś uwagi. Uwag 
nie wniesiono.  
Sekretarzem obrad został wybrany radny Rady Miejskiej Marek  
Sutnik .  
Ad. do pkt 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Wprowadzam do porządku obrad sesji Rady Miejskiej następujące projekty 
uchwał:  
- w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu proponuję jako pkt 13 a  
- w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2003 rok proponuję jako pkt 13 b 
- w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie Pana Lecha Wołczuka – Radnego 
Rady Miejskiej w Ostrołęce ze stanowiska Dyrektora SPZOZ  ” Meditrans 
Ostrołęka” proponuję jako pkt 17/4 
- w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w 
Ostrołęce proponuję jako pkt 6  
- w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Organizacyjnej Rady 
Miejskiej w Ostrołęce proponuję jako pkt 17/6    
- przyjęcie treści odpowiedzi na skargę dot. nie przyznania przez Urząd Miasta 
dotacji dla SIGu w Ostrołęce proponuję rozpatrzyć jako pkt 17/7  
Na wniosek Prezydenta Miasta wycofuje się z porządku obrad sesji Rady 
Miejskiej dwa projekty uchwał:  
- w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5 % alkoholu / z wyjątkiem piwa/ przeznaczonych do 
 
 



 sprzedaży poza miejscem sprzedaży oraz określenia zasad usytuowania 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych ,pkt 6 
 - w sprawie udzielania bonifikat pkt 10  
 
Prezydent Miasta – Ryszard Załuska   
Wprowadzam do porządku obrad sesji Rady Miejskiej  projekt uchwały  w 
sprawie zgłoszenia kandydatury do IV edycji Nagród Marszałka Województwa 
Mazowieckiego proponuję jako pkt. 12 a   
 
Proponowany porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu XII sesji Rady Miejskiej / protokół do zapoznania się w 

Kancelarii Rady Miejskiej/ 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych Rady Miejskiej oraz wystąpienia 

Przewodniczących Samorządów Osiedlowych  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu / 
z wyjątkiem piwa/ przeznaczonych do sprzedaży poza miejscem 
sprzedaży oraz określenia zasad usytuowania punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych , 

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej    
b/ opinie komisji:  
- Zdrowia i Ochrony Środowiska   
- Rodziny i Opieki Społecznej 
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
c/ opinia Samorządów Osiedlowych  
d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych   
e/ dyskusja  
f/ podjęcie uchwały.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia 

zadania na które przeznacza się środki Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska  
b/ opinie komisji:   
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  
- Gospodarki Finansowej  



-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców   
c/ opinia Samorządów Osiedlowych 
d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii  komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych  
e/ dyskusja  
f/ podjęcie uchwały.   
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyboru 

ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Ostrołęce oraz 
Sądu Pracy i Ubezpieczeń Społecznych w Warszawie ,  

a/ wystąpienie Przewodniczącego Zespołu do zaopiniowania kandydatów na 
ławników do sądów powszechnych celem przedstawienia opinii o zgłoszonych 
kandydatach  
b/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców   
c/ rozpatrzenie sprawozdania Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców   
d/ dyskusja  
e/ powołanie Komisji Skrutacyjnej   
f/ głosowanie tajne 
g/ ogłoszenie wyników i podjęcie uchwały.   
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejon „ Wyspiańskiego”w 
Ostrołęce,   

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej    
b/ opinie komisji:  
-  Gospodarki Finansowej  
-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców   
 c/ opinia Samorządu Osiedlowego „ Stacja”  
 d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii  komisji oraz opinii Samorządu 
Osiedlowego „ Stacja” 
e/  dyskusja  
f/ podjęcie uchwały.   
 
10.  Rozpatrzenie projektu  uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielania 

bonifikat,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej  
b/ opinie komisji:  

    - Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej 
   - Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji  



d/ dyskusja  
e/ podjęcie uchwały.   
 

11. Rozpatrzenie projektu  uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia 
„Powiatowego programu działania na rzecz osób Niepełnosprawnych na 
lata 2003 – 2008” 
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska  
b/ opinie komisji:  
   - Gospodarki Finansowej  
   - Rodziny i Opieki Społecznej  
   - Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji  
d/ dyskusja  
e/ podjęcie uchwały.  
  
12. Rozpatrzenie projektów uchwał  Rady Miejskiej w sprawie nadania 

odznaki honorowej „ Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  Panu:  
1/ Bror Holger Hjelm  
2/ Załman Codek Drezner  
3/ Jerzemu Kijowskiemu  
4/ Ryszardowi Mostyłowi  
5/ Czesławowi Parzychowi  
6/ Stanisławowi Skolimowskiemu  
7/ Wojciechowi Januszowi Woźniakowi  
a/ wystąpienie Przewodniczącego Miejskiej Komisji d\s Nadania Odznaki 
Honorowej „ Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  
b/ opinia Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców  
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji  
d/ dyskusja  
e/ podjęcie uchwał. 
 
13.  Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o przebiegu 

wykonania budżetu Miasta Ostrołęki za I półrocze 2003 roku,   
a/ wnioski komisji:  
-  Gospodarki Finansowej 
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej 
b/ opinie komisji:   
 -  Oświaty 
 - Zdrowia i Ochrony Środowiska  
 - Rodziny i Opieki Społecznej   
 - Kultury, Sportu i Turystyki 
 - Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  



 - Rewizyjnej  
c/ opinia Samorządów Osiedlowych  
d/ rozpatrzenie wniosków  i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych  
e/ dyskusja  
f/ przyjęcie informacji.  
 
13 a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Prezydenta Miasta  
b/ dyskusja  
c/ podjęcie uchwały.  
 
13 b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w 
budżecie Miasta na 2003 rok,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Prezydenta Miasta  
b/ dyskusja  
c/ podjęcie uchwały.  
  
 
14. Informacja Prezydenta Miasta dotycząca analizy oświadczeń 
majątkowych  
 
15. Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie od 1 sierpnia 2003 
roku  do 30 września  2003 roku,  

 
16. Odpowiedzi Prezydenta Miasta na interpelacje , wnioski i zapytania 

radnych Rady Miejskiej oraz przedstawicieli Samorządów Osiedlowych 
 
  
17. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miejskiej   
1/ rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w 
składzie osobowym Komisji Rady Miejskiej w Ostrołęce 
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców  
b/ rozpatrzenie sprawozdania komisji  
c/ dyskusja  
d/ podjęcie uchwały.   
2/ przyjęcie informacji o przebiegu realizacji Ramowego Planu Pracy Rady 
Miejskiej na I półrocze 2003 roku.  
 



3/ przyjęcie informacji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ostrołęce 
dotycząca analizy prawidłowości złożonych oświadczeń majątkowych przez 
Radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce 
 
4/ rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia 
zgody na odwołanie Pana Lecha Zdzisława Wołczuka – Radnego Rady 
Miejskiej w Ostrołęce ze stanowiska Dyrektora SPZOZ „ MEDITRANS 
OSTROŁĘKA” Stacja Pogotowia Ratunkowego i Transportu Sanitarnego 
w Ostrołęce,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Organizacyjnej Rady Miejskiej w 
Ostrołęce  
b/ dyskusja  
c/ podjęcie uchwały.  
 
5/ rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Ostrołęce  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców  
b/ rozpatrzenie sprawozdania komisji  
c/ dyskusja  
d/ podjęcie uchwały.   
 
6/ rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany w 
składzie osobowym Komisji Organizacyjnej Rady Miejskiej w Ostrołęce  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców  
b/ rozpatrzenie sprawozdania komisji  
c/ dyskusja  
d/ podjęcie uchwały.   
 
18. Sprawy różne  
19. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce.    
 
Głosowanie całego  porządku obrad wraz z wprowadzonymi i zdjętymi  
punktami:  
Za – 21 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Porządek został przyjęty.  
 
Ad. do pkt 4  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  



 
Protokół z obrad sesji XII był do wglądu w Kancelarii Rady Miejskiej. Czy ktoś 
wnosi uwagi. Uwag nie wniesiono.  
 
Głosowanie protokółu  
Za - 22 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Protokół został przyjęty.  
 
Ad. do pkt 5 – Interpelacje  
 
Radna Rady Miejskiej – Maria Skibniewska  
Dochody naszego targowiska są bardzo wysokie , a warunki w których ludzie 
tam pracują są bardzo złe. Należało by się zastanowić co dało by się z tym  
problemem zrobić   
 
Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  
Podtrzymuję zgłoszony wniosek z poprzedniej sesji odnośnie Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Proszę się określić czy Miasto jest  
za czy przeciw  
 
Przewodniczący Osiedla – Kazimierz Cholewki  
Bardzo proszę o postawienie słupa ogłoszeniowego na rogu ulic Jaracza- 
Modrzejewskiej , oraz wyasfaltowanie boiska na oś „ Łęczysk” gdzie młodzież 
grywa w piłkę   
 
Przewodniczący Osiedla – Dariusz Maciak   
Bardzo proszę o otwarcie ulicy 11 Listopada przy bloku Nr. 9 , i zainstalowanie 
progów zwalniających  
  
Ad. do pkt 6  
Komisja Prawa, Porządku Publicznego  Współpracy z Samorządami  
mieszkańców – opiniuje pozytywnie   
Głosowanie uchwały:  
Za - 22 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Uchwała została podjęta.  
 
Ad. do pkt 7  
 Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie  
 



Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje pozytywnie  
Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  
 Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców – 
opiniuje pozytywnie   
 Samorządy Osiedlowe – opiniują pozytywnie  
  
Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  
Uważam że zapisy tego projektu są nieścisłe. Jest to nieprecyzyjne określenie , 
nie ma podanej kwoty i z tego wynika, że wszystkie środki z tego funduszu będą 
przeznaczone na ten cel. Czy nie można tego zastosować do wszystkich 
właścicieli.  
 
Głosowanie uchwały:   
Głosowanie uchwały:  
Za - 21 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Uchwała została podjęta.   
 
Ad. do pkt 8  
Lesław Chojnowski – Przewodniczący Zespołu ds. opiniowania kandydatów  
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Zgodnie z art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 
powszechnych / Dz. U. Nr. 98 , poz. 1070 z późn. zm./ ławników do sądów 
powszechnych wybiera rada w głosowaniu tajnym. Przed przystąpieniem do 
wyborów zespół powołany przez Radę Miejską w dniu 29 września 2003 r 
przedstawia radzie na sesji swoją opinię o zgłoszonych kandydatach.  
 
Lech Wołczuk – Przewodniczący Komisja Prawa,Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców odczytał opinię komisji. 
 Komisja przyjęła  jednomyślnie  10 głosami za, przedmiotowy  projekt uchwały  
wraz z  następującymi wnioskami : 
1/ na  karcie  do głosowania zamieścić  informację  o liczbie  zgłoszonych  i  
liczbie  wybieranych  ławników, 
2/ na  karcie  do głosowania  powinny znajdować się osoby zgłoszone  przez 
uprawnione  podmioty, spełniające kryteria  formalno-prawne, 
3/ na  karcie do głosowania  przy każdym  nazwisku wstawić  kratkę na  
wpisanie  znaku „ X „ co ułatwi  przeprowadzenie głosowania, a  mianowicie 
nie  będzie  potrzeby  skreślania   nazwisk, 
4/ przy osobach z  negatywną  opinią Zespołu wstawić  gwiazdkę, 
5/ osoby wskazane  przez  Sąd  potraktować priorytetowo, 
 
  



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   
Proszę zgłaszać kandydatów do Komisji Skrutacyjnej  
Lech Wołczuk zaproponował żeby komisja składała się z pięciu osób, zaś 
radny Rady Miejskiej Rafał Dymarski zaproponował skład 3 osobowy  
 
Głosowanie propozycji L. Wołczuka  
Za - 19 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
 
Skład proponowanej Komisji Skrutacyjnej:  
1/ Majkowski Krzysztof – Przewodniczący Komisji 
2/ Kołakowski Janusz     - Członek  
3/ Kaczyński Tadeusz     -      -//- 
4/ Kot Sławomir             -       -//- 
5/ Popielarz Mariusz     -       -//-  
 
Glosowanie zatwierdzenia składu:  
Za -22 głosy,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się -  0 głosów,  
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wydał karty do głosowania radnym 
Rady Miejskiej gdzie każdy musiał skreślić swoich kandydatów. Po 
skreśleniu każdy kartę  wrzucił  do urny.    
Po przeliczeniu kart i wyników ,zostały odczytane osoby które dostały 
największą liczbę. / Zał. pod protokółem Uchwała Rady Miejskiej 
84/XIII/2003 /.  
 
Ad. do pkt 9  
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje pozytywnie  
Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  
Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców – 
opiniuje pozytywnie   
Samorząd Osiedla” Stacja” – opiniuje pozytywnie  
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram dyskusję odnośnie proponowanego projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
Głosowanie uchwały:   
Za - 21 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Uchwała  została podjęta.   



Ad. do pkt 10  
Na wniosek Prezydenta Miasta pkt. 10 porządku obrad sesji został zdjęty w 
sprawie udzielania bonifikat  
 
Ad. do pkt 11 – Program osób Niepełnosprawnych na lata 2003 – 2008  
 
 Zdrowia i Ochrony Środowiska  – opiniuje pozytywnie  
Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie   
Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie  
Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców – 
opiniuje pozytywnie   
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram dyskusję odnośnie proponowanego projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
Głosowanie uchwały:   
Za - 15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Uchwała  została podjęta.    
 
Ad. do pkt 12 – w sprawie nadania odznaki honorowej „ Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki”  
Przewodnicząca Komisji – Maria Sulbińska   
Przedstawiła uzasadnienia do projektów uchwał następującej treści:  
 
Pan Jerzy Kijowski zaangażowany w działalność społeczną  od 40 lat mieszka 
w Ostrołęce.  Badacz i historyk regionalny. Autor 11 opracowań książkowych, 
kilkudziesięciu szkiców , rozpraw, recenzji związanych z historią miasta 
Ostrołęki i regionu. Autor ostatnio wydanej monografi Ostrołęki „Ostrołęka – 
Dzieje Miasta „ obejmującej lata 1944 – 2000. Organizator wielu sesji, 
sympozjów i seminariów naukowych związanych z historią miasta Ostrołęki.   
  
 Pan Załman Codek Drezner urodzony w Ostrołęce  dniu 25 listopada 1925 
roku został wypędzony z Ostrołęki w 1940 roku przez Niemców na tereny zajęte 
przez ZSRR.  W roku 1960 zorganizował Ziomkostwo Ostrołęckie w Izraelu. 
Wspierał budowę pomnika w Ostrołęce poświęconego ofiarom holokaustu. 
Współdziałał w przygotowaniu do druku Księgi Żydów Ostrołęckich – 
pierwszego tego typu wydawnictwa w Polsce. Na każdym spotkaniu w Polsce , 
Izraelu i innych krajach Europy , Ameryki podkreśla miłość do Ostrołęki , jako 
swojego miasta rodzinnego. Deklaruje, iż po pierwsze jest ostrołęczaninem, po 
drugie Izraelczykiem. Wyraz swojej miłości do miasta dał we wstępie do księgi 



żydów Ostrołęckich – wydanej w Ostrołęce  2001 -2 roku, oraz w TelAVIV w 
2002 roku .    
   

  Pan Wojciech Janusz Woźniak był znany jako twórca pisma literackiego  pd. 

nazwą „ Pracownia” które prezentowało wysoki poziom i należało do 

najważniejszych ogólnopolskich pism literackich. Pan Wojciech Janusz 

Woźniak promował i popularyzował dokonania kulturowo – literackie Ostrołęki 

i regionu , wydał między innymi prace „ Poeci znad Narwi”  „Stanisław  

Surdowski z Ostrołęki”,  „Mit wolnego Kurpia w literaturze”  „ Szkice 

ostrołęckie”.  

Był radnym Rady Miejskiej w Ostrołęce  kadencji 1990 – 1994. Pod koniec lat 

90 był organizatorem i redaktorem naczelnym miesięcznika samorządu miasta  

„Ratusz Ostrołęcki”  

 

Pan Czesław Parzych to poeta i prozaik, twórca wielu tomików poetyckich 

opowiadań znanych w środowisku literackim. Jako badacz historii swojego 

miasta wydał drukiem książkę „ Sto lat kolei” w Ostrołęce” oraz obszernej 

monografii Ostrołęckiej nekropolii „ Cmentarz Ostrołęcki”. Od wielu lat tworzy 

bardzo obszerną już „ Kronikę Ostrołęki „ zaświadczającą w sposób staranny i 

wielokierunkowy ważne zdarzenia z życia naszego Miasta.  

Pan Ryszard Mostył pełniąc funkcję dyrektora Zespołu Szkół Nr 1 w Ostrołęce 

wykazał duże umiejętności organizatorskie w zakresie kształtowania 

właściwych stosunków międzyludzkich. W latach 1975 – 1985 przeprowadził 

modernizację i rozbudowę szkoły przy utrzymaniu pełnego stanu 

organizacyjnego szkoły. Uczestniczył czynnie we wszystkich przejawach życia 

szkoły. Wiele wysiłku poświęcał zagadnieniom związanym z usprawnieniem , 

jak również unowocześnieniem pracowni przedmiotowych. Sumiennie pełnił 

obowiązki w zakresie sprawowania nadzoru pedagogicznego.  

Stanisław Skolimowski jest to jedyny związany z Ostrołęką , wzrosły w jej 
glebę i krajobraz tak wielkiej miary artysta – malarz i rysownik . Jest to artysta 



przynoszący chlubę Ostrołęce , twórca kilkuset obrazów i rysunków, znany w 
Polsce i poza jej granicami. Jego dzieła znajdują się w zbiorach prywatnych  
kraju i za granicą prezentowane też były na wielu wystawach, m. in  Warszawie 
, Krakowie , w Finlandii , Szwecji i Anglii.  
Talent Stanisława Skolimowskiego doceniły uznane autocytaty sztuki malarskiej 
w Polsce, doceniło także Ministerstwo Sztuki i Kultury , którego artysta był 
niegdyś stypendialistą.    
 
Pan Bror Holger Hjelm jest inicjatorem i pierwszym udziałowcem 
założycielem spółki Intercell w Ostrołęce, która powstała w 1989 roku. Była to 
pierwsza spółka tej branży w Polsce z kapitałem zagranicznym. Inwestycje 
Intercell S.A. w czasie ponad 10 letniej działalności przekroczyły sumę 250 mln 
USD. Dzięki temu dziś jest to dynamiczny , nowoczesny zakład , jeden z 
liderów branży papierniczej w Polsce. Obecnie posiada swoje oddziały w Łodzi, 
Tychach, Serbii w najbliższym czasie planuje ekspansję na rynek rosyjski. W 
uznaniu zasług Pan Bror Holger Hjelm otrzymał Krzyż Oficerski Orderu Zasługi 
Rzeczypospolitej , za wybitne zasługi działalności na rzecz rozwoju 
gospodarczego Polski. Jest on jedynym człowiekiem który otrzymał podobne 
odznaczenie. W związku z tym jest jak najbardziej zasadne przyznanie odznaki 
honorowej „ Za zasługi dla miasta Ostrołęki” osobie , która tak znacząco i 
pozytywnie wpłynęła na kształt funkcjonowania największego ostrołęckiego 
przedsiębiorstwa.  
 
Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców – 
opiniuje pozytywnie    
Głosowanie uchwał:  
- dla Bror Holger Hjelm  
Za – 15 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,    
Uchwała została podjęta.  
- dla Załman Codek Drezner  
Za – 13 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 1 głos,    
Uchwała została podjęta.   
- dla Jerzego Kijowskiego  
Za – 14 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,    
Uchwała została podjęta.   
- dla Ryszarda Mostyła   
Za – 13 głosów,  



Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,    
Uchwała została podjęta  
dla Czesława Parzych  
Za – 18 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 1 głos,    
Uchwała została podjęta.   
dla Stanisława Skolimowskiego  
Za – 20 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,    
Uchwała została podjęta.   
dla Wojciech Janusza Woźniaka    
Za – 18 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,    
Uchwała została podjęta.   
 
Ad. do pkt 12 a 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram dyskusję odnośnie proponowanego projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
Głosowanie uchwały:   
Za - 20 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Uchwała  została podjęta.     
 
Ad. do pkt 13 – wykonanie budżetu Miasta Ostrołęki za I półrocze 2003 
roku  
 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje pozytywnie  
Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  
Zdrowia i Ochrony Środowiska  – opiniuje pozytywnie  
Kultury , Sportu i Turystyki – opiniuje pozytywnie   
Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie   
Oświaty – opiniuje pozytywnie   
Rewizyjna – opiniuje pozytywnie  
Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców – 
opiniuje pozytywnie    



Samorządy Osiedlowe – opiniują pozytywnie  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram dyskusję odnośnie proponowanej informacji.  
Do informacji radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  informacja  
została poddana pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
Głosowanie :   
Za - 21 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 0 głosów,  
Informacja  została przyjęta.     
 

Ad. do pkt 13 a  

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Zaciągnięcie kredytu komercyjnego w planowanej kwocie 4.900.000 zł jest 

niezbędna w celu sfinansowania zobowiązań Miasta, m.in. z tytułu: świadczeń 

w zakresie dodatków mieszkaniowych, wydatków szkół i placówek oświatowo-

wychowawczych, zakupu energii na potrzeby oświetlenia ulicznego, 

oczyszczania miasta (łącznie z zimowym utrzymaniem ulic placów i 

chodników), uzupełnienie wydatków w zakresie zakupu druków, tablic 

rejestracyjnych oraz usług na potrzeby Referatu Komunikacji -  nie 

znajdujących pokrycia  w planowanych  dochodach własnych.  

Dla pozyskania kredytu wybrana zostanie najkorzystniejsza oferta złożona przez 

poszczególne banki. 

Zakłada się, że spłata kredytu nastąpi w ratach miesięcznych do końca 2008 r. 

 

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

Miasto musi zacząć w końcu oszczędzać. To kolejny kredyt ale na pewno nie 

ostatni. Brak tutaj konkretnych cięć w oświacie , bo trzeba po prostu zacisnąć 

pasa. Uważam że zaciągnięcie kredytu w obecnej sytuacji jakiej znajduje się 

miast jest złe.   



 

Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski   

Źle się stało że w dniu dzisiejszym rozpatrujemy w trybie nadzwyczajnym 

projekt uchwały odnośnie zaciągnięcia kredytu. Uważam że na oświatę w 

Ostrołęce są przeznaczane wysokie nakłady, bo 45% w przeliczeniu na 

mieszkańca niż w kraju. W internatach na 3 uczniów przypada 1 wychowawca..  

Tracą na wartości w Ostrołęce szkoły Nr. 1 , Nr. 2 . 

  

Radny Rady Miejskiej – Rafał Dymarski   

Musimy rozsądnie pomyśleć o rozwoju gospodarczym miasta. Trzeba 

przeprowadzić analizę ekonomiczną , co jest konieczne w oświacie.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   
Jest to kredyt konsumpcyjny . Czy pieniądze na dodatki mieszkaniowe spływają 
do miasta z zewnątrz.  
 
Radny Rady Miejskiej – Lech Wołczuk  
Nie rozumiem dlaczego w dniu dzisiejszym pierwsze czytanie projektu uchwały 
odbywa się na sesji. Uważam że pieniądze na oświatę idą bardzo duże . 
Restrukturyzacja wydatków na oświatę jest konieczna. Powinna być 
przeprowadzona analiza placówek oświatowych, żeby lepsze było 
wykorzystywanie pieniędzy.   
 
Radna Rady Miejskiej – Maria Skibniewska  
Nie można wymagać efektywnej pracy nauczycieli, jeżeli szkoły mają 
nieoszacowany budżet. Wiadomo jest że szkoły otrzymują budżet w 70%.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Maria Sulbińska  
Oświata jest zadaniem własnym / obowiązkowym/. Nie można stawiać 
diagnozy, że w oświacie są oszczędności jeżeli nie przeprowadzi się dogłębnej 
analizy. Hasło oszczędzanie żeby nie przerodziło się w obiedzaniu oświaty. 
Byłoby lepsze żeby budżet oświaty był podzielony na wszystkie szkoły. 
Powinien być jakiś kluczko udzielania środków , aby było równo w zależności 
od potrzeb. Jest to próba wyprowadzenia budżetu i oświaty na prostą. Awanse 
zawodowe wiążą się z pieniędzmi. Aby zaoszczędzić trzeba najpierw 
zainwestować , a efekty przyjdą same.   
 



Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  
Po wysłuchaniu burzliwej dyskusji która uważam pokazała nam jak mało wiemy 
o oświacie. Obecna sytuacja w oświacie to pokłosie zarządzania nią przez 
poprzednie władze miasta. Trzeba było się zastanowić czy należało z tak dużym 
rozmachem budować hale sportowe. Czy to miejsce , które przynosi miejsca 
pracy.  Przeprowadzona reforma w kraju moim zdaniem została zrobiona 
niepotrzebnie. Wszystko będzie zależeć jak zostanie przyjęty budżet na 2004 
rok , z przeznaczeniem na oświatę, to zaciągany kredyt będzie moim ostatnim za 
mojej kadencji.  
 
Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  
Na potrzebne wydatki potrzebne jest 4,9 mln złotych. Prawie 2 mln 700 tys. to 
pieniądze które przeznaczone będą na oświatę, 1,5 mln pochłonie opieka 
społeczna , z czego 1,4 mln złotych dodatki mieszkaniowe. Kolejne 580 tys. 
złotych potrzeba gospodarce komunalnej – 500 tys. złotych na oczyszczanie 
miasta. Najmniej bo 80 tys. złotych potrzeba miejskiej administracji , między 
innymi na druki masowo wymienianych praw jazdy.  
 
Głosowanie uchwały:  
Za – 16 głosów,  
Przeciw – 1 głos,  
Wstrzymujących się – 4 głosy,  
Uchwała została podjęta.  
 
Ad. do pkt 13 b  

Skarbnik Miasta – Bożena Jezierska   

Przedstawiła uzasadnienie do uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 

2003 rok następującej treści:  

Zmiany w budżecie miasta Ostrołęki na 2003 rok, obejmują: 

I. Zmiany w dochodach, polegające na:  

1) Zwiększeniu subwencji ogólnej, łącznie o kwotę – 108.230 zł, wynikającą: 

b/ ze zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej, o kwotę łączną – 
107.200 zł,  którą przeznacza się na: 

-  dofinansowanie remontów mających na celu usunięcie zagrożeń dla 
zdrowia i bezpieczeństwa uczniów i pracowników szkół i placówek 
oświatowych – 100.000 zł, z tego - dział 801-Oświata i wychowanie, 
rozdział 80110-Gimnazja,  dla następujących jednostek: 1.292.476 
- Zespół Szkół Nr 3  – 80.000 zł, 



- Zespół Szkół Nr 4 – 6.000 zł, 
- Zespół Szkół Nr 5 – 7.000 zł, 
- Gimnazjum Nr 1 – 7.000 zł, 

-   dofinansowanie kosztów adaptacji pomieszczeń szkolnych na 
gabinety profilaktyczne – 7.200 zł, z tego dział 801-Oświata i 
wychowanie,  dla: 
- Szkoły Podstawowej Nr 6 (rozdział 80101-Szkoły podstawowe) – 
1.200 zł, 
- Szkoły Podstawowej Nr 10 (rozdział 80101-Szkoły podstawowe) – 
1.200 zł,  
- Gimnazjum Nr 1 (rozdział 80110-Gimnazja) – 1.200 zł, 
- Gimnazjum Nr 2 (rozdział 80110-Gimnazja) – 1.200 zł, 

- I Liceum Ogólnokształcącego (rozdział 80120-Licea 
ogólnokształcące) –  1.200 zł, 
- II Liceum Ogólnokształcącego (rozdział 80120-Licea 
ogólnokształcące) – 1.200 zł, 

b/  ze zwiększenia  części  rekompensującej  subwencji ogólnej, o kwotę – 
1.030 zł,  
którą przeznacza się  na uzupełnienie wydatków w działach: 
-  010-Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01030 -Izby rolnicze, § 285, w 

kwocie – 35 zł (wpłaty na rzecz Izb Rolniczych, w wysokości  2% 
wpływów z podatku rolnego), 

-  dział 750-Administracja publiczna, rozdział 75023-Urzędy gmin 
(miast i miast na prawach powiatu), § 4430,  w kwocie  – 995 zł, 
celem pokrycia kosztów egzekucyjnych, naliczanych przez Urząd 
Skarbowy.  

Zmiany powyższe wprowadza się na podstawie pism Ministra Finansów:  
Nr  ST3-4820-68/2003 z dnia 7 października 2003 r., Nr  ST5-4820-
33g/2003  z  dnia 11 września  2003 r., Nr ST5-4820-34g/2003  z  dnia 12 
września  2003 r., Nr  ST5-4820-34p/2003  z  dnia 12 września  2003 r.   

2) Zwiększeniu  dotacji celowej z budżetu państwa na inwestycje, o kwotę – 
97.000 zł, w dziale 600-Transport i łączność, rozdział 60015-Drogi 
publiczne w miastach na prawach powiatu  

-  z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne w powyższym dziale i 
rozdziale (dział 600, rozdział 60015, § 6050), na realizację zadania, 
pn. „Przebudowa ulicy Steyera ze skrzyżowaniem z ulicą 
Sikorskiego” – 97.000 zł. 



 
3) Zwiększeniu dochodów oraz zwiększeniu z tego tytułu wydatków, łącznie  

o kwotę – 215.503 zł,  w działach: 
- 750-Administracja publiczna, rozdział 75023-Urzędy gmin (miast i 
miast na prawach powiatu), § 097-Wpływy z różnych dochodów – o 
kwotę 12.000 zł, z tytułu przepadku wadium wpłaconego przez  
Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowe  WMB „DROMOST”, z 
przeznaczeniem na zwiększenie wydatków w działach: 

-   853-Opieka społeczna, rozdział 85301-Placówki opiekuńczo-
wychowawcze, w kwocie - 9.000 zł, na uzupełnienie wydatków 
związanych z zakupem energii (§ 4260-Zakup energii), 

-  750-Administracja publiczna, rozdział 75023-Urzędy gmin (miast 
i miast na prawach powiatu) – w kwocie 3.000 zł, celem 
uzupełnienia wydatków na pokrycie  kosztów egzekucyjnych, 
naliczanych przez Urząd Skarbowy,  

-  756-Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 
jednostek nie posiadających osobowości prawnej, rozdział 75618-
Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 
terytorialnego na podstawie ustaw, 
 § 048-Wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu, o kwotę - 
170.000 zł, 

- z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków w dziale 851-
Ochrona zdrowia, rozdział 85154-Przeciwdziałanie 
alkoholizmowi, § 6050-Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych – 170.000 zł, celem realizacji nowego zadania 
inwestycyjnego, pn. „Monitoring wizyjny miasta Ostrołęki”. 
(Zadanie uwzględnione zostało w załączniku inwestycyjnym 
„Wydatki inwestycyjne w roku budżetowym  2003 oraz na 
programy wieloletnie - do Uchwały).   
  Wprowadzenie monitoringu  zwiększy bezpieczeństwo 
mieszkańców w mieście, umożliwi szybkie  reagowanie 
odpowiednich służb (Policji, Straży Miejskiej), w przypadku 
negatywnych zdarzeń, m.in.  spowodowanych przez osoby po 
spożyciu alkoholu, narkotyków,  pozwoli na znaczne 
wyeliminowanie przypadków niszczenia mienia, wpłynie  na 
poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego.  

- 801-Oświata i wychowanie, o kwotę – 16.603 zł, w następujących 
placówkach:  - I Liceum Ogólnokształcące (rozdział 80120-Licea 
ogólnokształcące) – zwiększa się dochody o kwotę – 14.200 zł (§ 075 – 



wynajem i dzierżawa mienia –14.000 zł, § 092 -odsetki od środków na 
rachunku bankowym – 200 zł), 

-   z przeznaczeniem na powyższy rozdział (80120) – 14.200 zł,  
celem  uzupełnienia:  wynagrodzeń osobowych – 400 zł, zakupu 
materiałów i wyposażenia – 13.800 zł,- Zespół Szkół Zawodowych 
Nr 4 (rozdział 80130-Szkoły zawodowe) – zwiększa się dochody o 
kwotę - 2.403 zł (§ 075 - wynajem pomieszczenia szkolnego) –  

-   z przeznaczeniem na powyższy rozdział (80130) – 2.403 zł,  celem  
uzupełnienia wydatków w zakresie  zakupu materiałów, 
niezbędnych na wyposażenie sal lekcyjnych oraz zakup części do 
napraw sprzętu (§ 4210), 

- 854-Edukacyjna opieka wychowawcza, o kwotę – 16.900 zł, w 
następujących placówkach: 

- I Liceum Ogólnokształcące (rozdział 85410-Internaty i bursy 
szkolne) – zwiększa się dochody o kwotę – 16.600 zł (§ 075 – najem i 
dzierżawa mienia oraz inne umowy o podobnym charakterze –16.600 
zł),-   z przeznaczeniem na powyższy rozdział (85410) – 16.600 zł,  
celem  uzupełnienia wydatków w zakresie:  zakupu materiałów  i 
wyposażenia – 10.000 zł, zakupu energii – 6.600 zł,  
- Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna (rozdział 85406-Poradnie 
psychologiczno-pedagogiczne oraz inne poradnie specjalistyczne) – 
zwiększa się dochody,  o kwotę – 300 zł (§ 092 - odsetki od środków na 
rachunku bankowym – 80 zł, § 097 - zwrot z ubiegłego roku 
nadpłaconych składek z tyt. ubezpieczeń społecznych –220 zł), 
-   z przeznaczeniem na wydatki w powyższym  rozdziale (85406) – 

300 zł,  dotyczące zakupu energii, 
4) Zmniejszeniu dochodów oraz zmniejszeniu z tego tytułu wydatków, o 

kwotę – 4.500 zł, tj. 
- zmniejsza się  dochody  w dziale 853-Opieka społeczna, rozdział 
85324-Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, § 
097-Wpływy z różnych dochodów – o kwotę  4.500 zł,  
- zmniejsza się  wydatki  w powyższym dziale i rozdziale (dział 853, 
rozdział 85324), o kwotę -  4.500 zł, w zakresie:  zakupu  materiałów i  
wyposażenia  – 2.500 zł, zakupu energii – 2.000 zł. 

Powyższej  korekty  dochodów i wydatków  PFRON  dokonuje się w celu 
dostosowania Planu Finansowego Funduszu – do wielkości przyjętych 
Uchwałą Nr 71/XII/2003  RM w Ostrołęce z dnia 25 września 2003 r. 

5) Przesunięciu dochodów między działami, na kwotę – 4.000 zł, tj. 



- zmniejsza się dochody w dziale 900-Gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska, rozdział 90095-Pozostała działalność, § 097-
Wpływy z różnych dochodów – o kwotę 4.000 zł (dochody uzyskane z 
opłat za specyfikacje sporządzane do przetargów), 
 
- zwiększa się dochody w dziale 750-Administracja publiczna, rozdział 
75023-Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu),  § 097-Wpływy 
z różnych dochodów – o kwotę 4.000 zł, z w/w  tytułu. 

Powyższych zmian w dochodach dokonuje się celem dostosowania w/w 
wpływów do właściwej klasyfikacji budżetowej. 

II. Zmiany w wydatkach budżetowych, polegające na:  przesunięciu 
wydatków między działami, przesunięciu wydatków między wydatkami 
bieżącymi a wydatkami inwestycyjnymi  w ramach działu i między 
działami oraz  jak niżej: 
- w  dziale 600-Transport i łączność, dokonuje się następujących zmian: 

- w rozdział 60016-Drogi publiczne gminne, § 6050, zmniejsza się 
wydatki o kwotę – 26.800 zł, z zadania inwestycyjnego pn. „Opracowanie 
ewidencji dróg” ,  

-   z przeznaczeniem na rozdział 60015-Drogi publiczne w miastach 
na prawach powiatu , § 6050, celem wprowadzenia nowego 
zadania inwestycyjnego, pn. „Przebudowa skrzyżowania ulicy 11 
Listopada, Witosa, Steyera – na rondo”, wydatki 2003 r. – 26.800 
zł,  w 2004r. - 1242.000 zł, 2005 r – 331.200 zł, lata realizacji 2003-
2005, łączne nakłady inwestycyjne – 1.600.000 zł,  

 
 - w rozdziale 60016-Drogi publiczne gminne, dokonuje się przesunięć 

wydatków   między paragrafami, polegających na: 
- zmniejszeniu wydatków bieżących, w zakresie § 4300-Zakup usług 
pozostałych, o kwotę - 8.100 zł, 
- zwiększeniu § 6050-Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 
, o kwotę 8.100 zł, na  zadaniu inwestycyjnym, otrzymującym nową 
nazwę w brzmieniu „Budowa ulicy Łęczysk” (przed zmianą:  
„Budowa ulicy Łęczysk do ul. Kmicica”),  

-  w rozdziale 60016-Drogi publiczne gminne, dokonuje się zmian w 
zakresie zadań inwestycyjnych, polegających na: 

- skreśleniu zadania inwestycyjnego pn. „Budowa ulicy Jana 
Kazimierza”, tj. zmniejsza się wydatki w roku 2003, o kwotę – 
13.000 zł, w 2004 roku – 205.000 zł, 



- wprowadzeniu nowego zadania inwestycyjnego, pn.”Budowa ulicy 
Kaczyńskiej wraz z kanalizacją deszczową”; okres realizacji 
programu: 2003-2009, łączne nakłady inwestycyjne – 2.060.000 zł,  
wydatki  w  2003 r. – 13.000 zł, w 2004 r. – 700.000 zł, w 2005 r. – 
540.000 zł, 

 
- w  dziale 700-Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005-Gospodarka 
gruntami i nieruchomościami, § 6060-Wydatki na zakupy inwestycyjne 
jednostek budżetowych, zmniejsza się  kwotę - 65.000 zł (z zadania 
inwestycyjnego, pn. „Wykup nieruchomości”),  z przeznaczeniem na: 

- dział 600-Transport i łączność – w kwocie  65.000 zł, z tego na: 
   -   rozdział 60004-Lokalny transport zbiorowy, § 6060-Wydatki na 

zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych – 10.000 zł, z 
przeznaczeniem na zadanie, pn.  „Zakup wiat przystankowych”, 

-   rozdział 60016-Drogi publiczne gminne, § 4270-Zakup usług 
pozostałych – 55.000 zł, z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie 
dróg gminnych, 

- w dziale 720-Informatyka, rozdział 72095-Pozostała działalność, dokonuje 
się następujących zmian: 

- zmniejsza się  wydatki bieżące, łącznie o kwotę - 36.000 zł,  z tego:  § 
4210-Zakup materiałów i wyposażenia – 6.000 zł, § 4300-Zakup usług 
pozostałych – 30.000 zł,- zwiększa się wydatki inwestycyjne (§ 6060) – o 
kwotę 36.000 zł, w zakresie zadania inwestycyjnego pn. „Komputeryzacja 
Urzędu Miejskiego”. 

Zmian dokonuje się w związku z planowanym zakupem i wdrożeniem 
nowego systemu pod nazwą „Zintegrowany System Zarządzania Miastem 
KSAT 2000”, 
 

-  w dziale 750-Administracja publiczna, dokonuje się następujących 
zmian: 
- zmniejsza się rozdział 75095-Pozostała działalność, o kwotę – 53.785 

zł, z tego: 
- w zakresie wydatków inwestycyjnych (§ 6060), z tytułu 
pozostałości środków  na  zadaniu inwestycyjnym, pn. „Zakup 
samochodu służbowego i kopiarki cyfrowej” – o kwotę 48.785 zł, z 
przeznaczeniem na:- zwiększenie  rozdziału 75023-Urzędy gmin 
(miast i miast na prawach powiatu), w w/w dziale,  o kwotę - 48.785 
zł, w zakresie wydatków bieżących, tj. zakupu materiałów i 



wyposażenia – 26.285 zł, zakupu usług remontowych – 2.500 zł, 
zakupu usług pozostałych – 20.000 zł, 
- w zakresie wydatków bieżących   promocji Miasta (§ 4420-
Podróże służbowe zagraniczne), o kwotę - 5.000 zł, z 
przeznaczeniem na:- zwiększenie  wydatków inwestycyjnych (§ 
6060),  w dziale 600-Transport i łączność, rozdział  60004 - 
Lokalny transport zbiorowy, o kwotę – 5.000 zł, na zakup wiaty 
przystankowej (os. Wojciechowice – przy „Intercell”),  
 

-  w dziale 801-Oświata i wychowanie, dokonuje się zmniejszenia 
wydatków, łącznie o kwotę – 152.000 zł, z tego w rozdziałach: 

- 80120-Licea ogólnokształcące – zmniejsza się wydatki inwestycyjne (§ 
6050), 
  o kwotę  - 83.000 zł, z zadania inwestycyjnego, pn. „Modernizacja 
budynku I Liceum Ogólnokształcącego”, 
- 80130-Szkoły zawodowe – zmniejsza się wydatki inwestycyjne (§ 
6050), 
  o kwotę  - 60.000 zł,  z  zadania inwestycyjnego, pn. „Zespół Szkół 
Zawodowych Nr 4-dokończenie”, 

- z przeznaczeniem zmniejszonych  wydatków z rozdziałów:  
80120, 80130, w łącznej kwocie – 143.000 zł,  na zadanie 
inwestycyjne pn. „Ostrołęckie Centrum Kultury” – dział 921-
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdział 92113-
Centra kultury i sztuki, § 6050,- 80195-Pozostała działalność (plan 
przy UM) – zmniejsza się wydatki bieżące      (§ 4300), o kwotę - 
9.000 zł, z przeznaczeniem na: 
- dział 854-Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdział 85401-
Świetlice szkolne – 9.000 zł, celem uzupełnienia wydatków w 
zakresie wynagrodzeń osobowych pracowników ( § 4010), w 
następujących placówkach: Świetlica SP Nr 1 – 1.000 zł, 
Świetlica SP Nr 6 – 1.500 zł, Świetlica SP Nr 7 – 1.500 zł, 
Świetlica SP Nr 10 – 2.000 zł, Świetlica Gimn. Nr 1 – 1.000 zł, 
Świetlica Gimn. Nr 2 – 1.000 zł,  

 
-   w dziale 854-Oświata i wychowanie, rozdział 85410-Internaty i bursy 

szkolne (Zespół  Szkół Zawodowych Nr 1), dokonuje się zmniejszenia 
wydatków, łącznie o kwotę – 11.246 zł, z tego: wynagrodzenia osobowe 
pracowników – 4.316 zł, składki na Fundusz Pracy – 245 zł, zakup usług 
pozostałych – 3.000 zł, 



-   z przeznaczeniem na zwiększenie działu 801-Oświata i 
wychowanie, rozdział 80130-Szkoły zawodowe – w kwocie 11.246 zł,  
celem uzupełnienia wydatków w zakresie: wynagrodzeń osobowych – 
8.246 zł, zakupu usług pozostałych – 3.000 zł. 

- w dziale 900-Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 
90015-Oświetlenie ulic placów i dróg, zmniejsza się wydatki inwestycyjne (§ 
6050), o kwotę  82.000 zł, z zadania inwestycyjnego pn. „Budowa oświetlenia 
ulicznego”, 

-   z przeznaczeniem na dział 600-Transport i łączność, rozdział 60015-
Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu, celem zwiększenia 
wydatków na zadanie inwestycyjne, pn. „Przebudowa drogi krajowej 
Nr 61 (Traugutta – I A.WP-Łomzyńska) – 82.000 zł, 

III. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych, wynikających ze zmniejszenia 
pożyczek zaciągniętych w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, łącznie o kwotę – 2.730.000 zł, na: 

1)  wykonanie termomodernizacji  budynków szkolnych i budynku Zespołu 
Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych – o kwotę 730.000 zł, z tego: 
- zmniejsza się wydatki inwestycyjne (§ 6050), w dziale 801-Oświata i 

wychowanie, łącznie o kwotę – 612.000 zł, na zadaniach 
inwestycyjnych, pn. 

 „Modernizacja budynku Zespołu Szkół Nr 4, o kwotę  144.000 
zł (rozdział 80101), 
 „Modernizacja budynku Szkoły podstawowej Nr 2, o kwotę  
359.000 zł (rozdział 80101), 
  „Modernizacja budynku I Liceum Ogólnokształcącego, o 
kwotę  109.000 zł (rozdział 80120),-  zmniejsza się wydatki 
inwestycyjne (§ 6050), w dziale 853-Opieka społeczna, (rozdział 
85301), o kwotę – 118.000 zł, na zadaniu inwestycyjnym, pn. 
„Modernizacja budynku Zespołu Placówek Opiekuńczo-
Wychowawczych”, 

 
2) realizację zadania inwestycyjnego, pn. „Budowa sortowni odpadów 

(zakup wagi elektronicznej, unowocześnienie składowiska odpadów, 
ładowarka)” – o kwotę 2.000.000 zł – zmniejsza się wydatki 
inwestycyjne (§ 6050), w dziale 900-Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska, rozdział 90095-Pozostała działalność. 

Zmniejszenia wydatków inwestycyjnych, w działach 801 i 853, o kwotę - 
730.000 zł, na wykonanie termomodernizacji obiektów, dokonuje się w 
celu dostosowania planu,  do faktycznych wielkości, wynikających z 



podpisanych umów pomiędzy WFOŚiGW a Prezydentem Miasta 
Ostrołęka. Zmniejszenia wydatków w dziale 900, o kwotę - 2.000.000 zł, 
dokonuje się wskutek przesunięcia terminu otrzymania pożyczki z  
WFOŚiGW – z roku 2003 na 2004 rok.  

IV. Zwiększenie wydatków, z tytułu zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
w kwocie – 4.900.000 zł, na sfinansowanie bieżących zobowiązań 2003 
roku, w następujących działach: 

- 750-Administracja publiczna, rozdział 75023-Urzędy gmin (miast i 
miast na prawach powiatu), o kwotę – 80.000 zł, na uzupełnienie 
wydatków w zakresie: zakupu materiałów i wyposażenia – 64.000 zł, 
zakupu usług pozostałych – 16.000 zł, 

 
- 801-Oświata i wychowanie, o kwotę – 2.661.920 zł, z przeznaczeniem na: 

- Szkoły podstawowe (rozdział 80101) – 1.660.168 zł, z tego: 
- szkoły nadzorowane przez Zakład Obsługi Oświaty i Aktywnego 
Zwalczania Bezrobocia – 1.470.168 zł, 
- Zespół Szkół Nr 3 – 190.000 zł, 

na uzupełnienie wydatków w zakresie: wydatków osobowych nie 
zaliczonych do wynagrodzeń, wynagrodzeń osobowych,  pochodnych od 
wynagrodzeń, zakupu energii, zakupu usług pozostałych, delegacji 
służbowych,  funduszu świadczeń socjalnych,  
- Przedszkola przy szkołach podstawowych  (rozdział 80104) – 3.700 
zł  (Szkoła Podstawowa Nr 6), z przeznaczeniem na: wynagrodzenia 
osobowe pracowników oraz pochodne od wynagrodzeń, 
- Gimnazja (rozdział 80110) – 978.052 zł (nadzorowane przez 
ZOOiAZB), 
z przeznaczeniem na uzupełnienie wydatków w zakresie: wynagrodzeń 
osobowych,  pochodnych od wynagrodzeń, zakupu usług pozostałych, 
odpisów na fundusz świadczeń socjalnych,  
- Zespoły ekonomiczno-administracyjne szkół (rozdział 80114) – 
20.000 zł, 
  z przeznaczeniem na uzupełnienie wydatków w zakresie: wynagrodzeń 
osobowych,  zakupu materiałów i wyposażenia, 

- 853-Opieka społeczna, o kwotę – 1.500.000 zł, z tego: 
- Placówki opiekuńczo-wychowawcze (rozdział 85301) – Zespół 
Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych – 100.000 zł, na uzupełnienie 
wydatków w zakresie zakupu energii,- Dodatki mieszkaniowe (rozdział 



85315) – 1.400.000 zł,  na uzupełnienie wydatków w zakresie świadczeń 
społecznych, na wypłatę dodatków mieszkaniowych, 

- 854-Edukacyjna opieka wychowawcza, o kwotę – 78.080 zł, z tego: 
- Świetlice szkolne (rozdział 85401) – 71.980 zł, celem uzupełnienia 
wydatków w zakresie: wynagrodzeń osobowych pracowników, 
pochodnych od wynagrodzeń, 
- Placówki wychowania pozaszkolnego – zajęcia na basenie (rozdział 
85407) – 6.100 zł, z przeznaczeniem na: wynagrodzenia osobowe 
pracowników, zakup materiałów i wyposażenia, 

 
- 900-Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, o kwotę – 580.000 

zł, z tego: 
- Oczyszczanie miasta (rozdział 90003) – 500.000 zł, na uzupełnienie 
wydatków dotyczących zakupu usług pozostałych,  w zakresie 
oczyszczania miasta łącznie z zimowym utrzymaniem ulic, placów i 
chodników, 
- Oświetlenie ulic, placów i dróg (rozdział 90015) – 80.000 zł, na 
uzupełnienie wydatków w zakresie zakupu energii,  na potrzeby 
oświetlenia ulicznego, 
V. Zmiany w funduszach celowych,  z tego: 

1) Gminny Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 
- dokonuje się przesunięć wydatków między zadaniami inwestycyjnymi, 
polegających na:  
-   zmniejszeniu wydatków, w kwocie - 75.000 zł,   z zadania 

inwestycyjnego, pn. „Modernizacja i rozbudowa systemu dostawy 
wody”, z przeznaczeniem na: 

- zwiększenie zadania inwestycyjnego, pn. „Budowa sieci 
wodociągowej, kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej 
wraz z remontem nawierzchni w ul. Sowiej, sieć wodociągowa 
w ulicach: Pomian, Żeromskiego i ulicach przyległych do niej”, 
o kwotę – 10.000 zł,  
- zwiększenie wydatków bieżących GFOŚiGW (§ 4300), o 
kwotę – 65.000 zł,  celem uzupełnienia wydatków na  
oczyszczania miasta, 

 
2) Powiatowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 



- dokonuje się przesunięć wydatków między zadaniami inwestycyjnymi, 
polegających na:  
-   zmniejszeniu wydatków, o kwotę - 65.000 zł, z zadania 

inwestycyjnego, 
     pn. „Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 2”, 

z przeznaczeniem na: 
- zadanie inwestycyjne, pn. „Modernizacja budynku Zespołu Szkół 

Nr 4”  – 31.000 zł, 
- zadanie inwestycyjne, pn. „Modernizacja budynku Zespołu 

Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych” – 34.000 zł. 
Wszystkie zmiany wprowadzone niniejszą Uchwałą, w zakresie 

wydatków inwestycyjnych,  
zostały uwzględnione  w Załączniku Nr 4 „Wydatki inwestycyjne w 

roku budżetowym 2003 oraz na programy wieloletnie 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram dyskusję odnośnie proponowanego projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie uchwały:   
Za - 20 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się - 1 głos,  
Uchwała  została podjęta.     
 

Ad. do pkt 14   

Informacja Prezydenta Miasta odnośnie analizy oświadczeń majątkowych 

została przyjęta przez radnych Rady Miejskiej bez uwag.   

 

Ad. do pkt 15  

Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie od 1. 08. 2003 do 30 . 09. 2003 

została przyjęta przez radnych Rady Miejskiej bez uwag.   

 

Ad. do pkt 16 – odpowiedzi  



Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski   

dla Przewodniczącego Osiedla Kazimierza Cholewskiego  

Jeżeli środki w budżecie pozwolą nam na to  słup zostanie zamontowany  

Boisko na tym osiedlu jest własnością spółdzielni , więc nie można inwestować 

na tym terenie . Możliwa jest zmiana umowy cywilno – prawnej z Urzędem , 

wtedy wspominana sprawa przez Pana może być zrealizowana   

dla radnej Skibniewskiej  

Na targowisku przy ulicy Targowej jest brak kanalizacji , dlatego poruszony 

problem przez Panią będzie rozważony niebawem. Jeżeli środki nam na to 

pozwolą zaczniemy kanalizować ten teren. Po wykonaniu tych robót problem 

natychmiast się rozwiąże. Obecnie doraźnie nawozimy żwir i piasek w celu 

utwardzenia terenu.   

dla Przewodniczącego Maciaka  

Sprawę otwarcia ul. 11 Listopada zbada Komisja ds. Bezpieczeństwa i 

Organizacji Ruchu Drogowego w Urzędzie . Jeżeli uznamy że sprawa jest 

zasadna to ulica będzie dostępna dla ruchu.. Jężeli środki nam na to pozwolą 

wspominane progi zostaną zainstalowane br.   

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  

 dla radnego Jarosika   

Regulamin określa ustawa według art. 17 p.9 art. 19 ust.1 – wniosek dostarcza 

przedsiębiorstwo . Ustawa upoważnia przedsiębiorstwo do ustalania projektu i 

przedstawia go Radzie Miejskiej.   

 

Ad. do pkt 17  

ppk. 1 Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

Głosowanie uchwały:  
Za – 19 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  



Uchwała została podjęta.  
 

ppk.2 Ramowy Plan Pracy Rady Miejskiej na I półrocze został przyjęty bez 

uwag   

ppk. 3 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej została przyjęta bez uwag  

ppk. 4 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Maria Sulbińska  

Komisja Prawa,Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców  

w  wyniku rozpatrywania  przedmiotowego  projektu  uchwały  podjęła  wniosek 
głosami :  7 za,  przy 2 wstrzymujących, przeciwnych nie  było, 
ażeby Rada Miejska wystąpiła z  prośbą do Pana Marszałka Województwa 
Mazowieckiego o podanie  przyczyn wystąpienia o wyrażenie zgody  na  
odwołanie   radnego Lecha Z.Wołczuka ze stanowiska   Dyrektora. 
ppk.5 projekt uchwały został rozpatrzony jako pkt 6 w porządku obrad 
sesji 
ppk. 6 Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

Głosowanie uchwały:  
Za – 18 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Uchwała została podjęta.   
  
ppk.7 Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   
 
Przewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z 
Samorządami Mieszkańców  - Lech Wołczuk  
 
Odczytał treść odpowiedzi radnym Rady Miejskiej. Radni nie wnieśli uwag, i 
zaakceptowali  odpowiedź przedstawioną przez Przewodniczącego Komisji.  
Za przyjęciem treści odpowiedzi głosowało 23 radnych Rady Miejskiej / treść 

odpowiedzi zał. pod protokółem/  

Ad. do pkt 18 – Sprawy różne  
 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Kotowski   
Otwieram dyskusję w punkcie sprawy różne .  
W/w punkcie radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji.  
  
Ad. do pkt 19 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Kotowski   
Zamykam obrady XIII sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce. Dziękuję 
wszystkim za przybycie i dużą wytrwałość.  
 
 
 
Protokółował:                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
Andersz Wojciech                                          w Ostrołęce  
  
                                                                Janusz Józef Kotowski  
  

 

 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

          

 




